
 

 

 

 

 

Orientering om evaluering af ordningen med lægeordineret 
heroin 
 

 

Efter at ordningen med lægeordineret heroin havde fungeret nogle år, gennemførte 

Sundhedsstyrelsen i 2013 en evaluering, som samlet set bl.a. pegede på, at ordningen 

var en succes med hensyn til at forbedre patienternes sociale situation, begrænse 

misbruget af illegale stoffer, nedsætte kriminaliteten og reducere risikoadfærden.  

 

På baggrund af succesen så Sundhedsstyrelsen i forbindelse med evalueringen på 

spørgsmålet om en udvidelse af heroinordinationsordningen med andre 

indtagelsesformer end injektion. Sundhedsstyrelsen konkluderede, at der var 

sundhedsfagligt grundlag for at udvide ordningen med herointabletter, og ministeriet 

indgik en aftale med KL herom.  

 

Efter at have modtaget evalueringen bad ministeriet Sundhedsstyrelsen om i 

forbindelse med en senere evaluering på ny at se på, hvorvidt der er grundlag for at 

udvide heroinordinationsordningen med andre indtagelsesformer og for at etablere 

en ”tag-med-hjem-ordning”. 
 

Sundhedsstyrelsen har nu gennemført en ny evaluering af 

heroinordinationsordningen. Evalueringen vedlægges til udvalgets orientering. Med 

hensyn til ovennævnte spørgsmål konkluderer Sundhedsstyrelsen i evalueringen, at 

der fortsat ikke er sundhedsfagligt grundlag for at udvide heroinordinationsordningen 

med andre indtagelsesformer eller for at etablere en ”tag-med-hjem-ordning”. 
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